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Miljö- och hälsoskyddsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2019-08-27, § 12 

 

   
 

 Tid Tisdagen den 27 augusti 2019 kl. 17.00 – 17.40 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justering Torsdagen den 5 september 2019 §§ 1-11, 13, 16, 20, 22 

  

 Omedelbart justerade paragrafer 

 Justering Tisdagen den 27 augusti 2019, §§ 12, 14-15,17-19, 21 

  

 

Katarina Luhr Emilia Bjuggren 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Katarina Luhr (MP) ordföranden  
Emilia Bjuggren (S) vice ordföranden  

 
Torbjörn Erbe (M)   
Fritz Lennaárd (M) §§ 1-14,16-22   

Jonas Nilsson (M)   
Christof fer Jönsson (L)   
Gunnar Caperius (C)   

Lars Sundberg (S)   
Jakob Sahlin (S)   
Urban Emson (SD)   

 

 Tjänstgörande ersättare: 
Sten Edebäck (M) § 15 för Fritz Lennaárd (M) 
Per Hagwall (M) för Alexandra Grimfors (M) 

Kristina Östman (V) för Arvand Mirsaf ian (V) 
Heidi Lampinen (S) för Alva Holm Katsoulis (V) 

 

 Ersättare:   
Sten Edebäck (M) §§ 1-14, 16-22 
Mattias Hallberg (M)   

Anders Lindell (MP)   
Maja Boström (C)   
Sof ia Tahko (KD)   

Joel Tekle-Georgis (S)   

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Anna Hadenius, Timmie Aspelin, Maria Azzopardi, 

Åse Geschwind, Monika Gerdhem, Arne Jamtrot, Gustaf  Landahl, Mikael 

Nyberg, Daniel Persson, Maria Svanholm, Emily Tjäder samt 

borgarrådssekreteraren Cindy Falquet och personalföreträdaren Luis 

Lopez §§ 1-20,22 

 

 

 § 12 
Förbättrat genomförande av direktivet om 

energieffektivitet – Individuell mätning av värme och 
tappvarmvatten i befintlig bebyggelse 
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Remiss från kommunstyrelsen 
Dnr 2019-10784 

 
Beslut 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart 

justera paragrafen. 
 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 12 augusti 2019. 
 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Katarina Luhr (MP) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Urban Emson (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 

Sverigedemokraterna tillstyrker förvaltningens förslag till 
beslut. SD anser att den del i EUs direktiv om IMD för 

tappvatten i flerbostadshus bör kunna genomföras utan 
negativ påverkan för lägenhetsinnehavaren ekonomiskt på ett 
sätt som också bidrar till att göra lägenhets innehavare 

medveten om den mängd vatten som konsumeras. Även om 
det som i tjänsteutlåtandet sägs de ekonomiska besparingarna 

blir marginella. 
 

Dock är det otydligt om kostnaderna för tappvatten 

konsumtion skall åläggas direkt på lägenhetsinnehavaren eller 
nuvarande system skall bibehållas då lägenhets innehavare 

ofta betalar en schablonsumma för tappvatten som ingår i 
hyran. Fastighetsägaren kontrollerar vattenmätaren och 
rapporterar in till Stockholm vatten som vidare fakturerar 

fastighetsägaren som kan räkna av kostnaden från sina 
hyresintäkter.  Här anser SD att förtydliganden behövs. 

 
Angående EU direktivet om IMD för fjärrvärme motsätter sig 
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SD detta helt i enlighet med tjänsteutlåtandet. Detta yttre 
påtvingade krav påvisar tydligt den kunskapsbrist 

och det ointresse som EU har för varje enskilt lands samt 
regions särskilda behov och levnadsförhållanden och man där 

inte ser skillnaden mellan Lissabon och Stockholm gällande 
bl.a klimat och miljö. SD anser således likt förvaltningen att 
detta skulle medföra stora och ökade ekonomiska kostnader 

både för fastighetsägaren samt lägenhetsinnehavaren utan 
någon klimatvinst. Stockholms stad samt Sverige måste 

motsätta sig detta då vi nu sedan flera år tillbaka aktivt arbetar 
för att klimatanpassa våra byggnader och vår stad efter våra 
egna förutsättningar och klimatförhållanden. 

 
 

 
 Vid protokollet 
 Timmie Aspelin 
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